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Slovo starosty Obsah

Vážení sousedé, milí přátelé,

na sklonku jara a s počátkem léta nás čeká několik stavebních 
akcí, které ovlivní pohyb po komunikacích. Zejména bude po-
kračovat výstavba sítě pro optický internet, který aktuálně 
buduje specializovaná firma pro společnost T-Mobile. V někte-
rých částech se snažíme vyjednat i rozsáhlejší opravu chodníků 
a jsme připraveni je podpořit z rozpočtu MČ, abychom využili 
synergie výkopových prací a možnosti výměny starých asfal-
tových povrchů za zámkovou dlažbu. Taková situace nastala 

např. v Ouhrabkově ulici, kde byl po pokládce kabelu vyměněn nový povrch chodníku.
Ve dvou lokalitách jdeme ještě trochu dále – rozšiřujeme rozsah oprav i na širší ob-

last. Jde o Otavskou ulici v úseku Něvská – Ke Stadionu, kde chceme chodníky opravit 
i v místech mimo výkopové práce a zároveň, za laskavé pomoci výboru z tzv. „devítky“ 
(označení soukromého bytového domu v Otavské), řešíme s policií a silničním správním 
úřadem posouzení vhodnosti budoucího uspořádání této vozovky (např. obdoba obytné 
zóny z oblasti u sýpky). Druhou lokalitou je pak oblast u bytových domů č. p. 800–805 
mezi sokolovnou a cukrovarem, kde se k datu vzniku tohoto sloupku aktuálně domlouvá 
rozšíření na kompletní výměnu původních povrchů chodníků z konce 70. let 20. století.

Jak již bylo ve více zdrojích zmiňováno, v návaznosti na aktuálně budovanou síť bude 
pokračovat i výstavba sítě CETIN a podobným způsobem chceme výkopových prací vyu-
žít k dalším synergickým generálním opravám povrchů chodníků. Zjednodušeně řečeno, 
chceme využít těchto projektů k urychlení všech oprav, které byly původně plánovány 
zhruba do roku 2027. Moc se omlouvám za všechna omezení, která tyto stavby přináše-
jí, a děkuji za vaši trpělivost.

Závěrem mi dovolte krátkou informaci k uzavření lékárny. Soukromý subjekt, který 
tuto aktivitu ve své vlastní nemovitosti na své komerční riziko provozoval, nám nemusí 
tento záměr nijak oficiálně oznamovat. O záměru uzavření jsme se dozvěděli z různých 
zdrojů, převážně od zákazníků lékárny. Tuto věc s kolegy pečlivě sledujeme. Minimálně 
ve vazbě na lékařský dům má městská část možnost tuto věc řešit, pokud dojde k něja-
kému „tržnímu selhání“.

Přeji všem krásný červen.
S úctou váš starosta

Jiří Vintiška

U nás v Čakovicích 
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Zprávy z Rady MČ Praha-Čakovice

Umím pomoci svému okolí 
a programy bezpečnosti v online 
prostředí
Pro žáky Základní školy Dr. Edvarda Be-
neše budou organizovány přednášky. Ty 
první jsou na téma „Umím pomoci své-
mu okolí“. Během přednášky Záchranná 
služba MDT, z. s., například žáky seznámí 
s tím, jak správně volat na tísňové linky, 
a také se základy první pomoci. Obsa-
hem dalších přednášek, které povede 
Linkin Sphere, z. s., bude bezpečné cho-
vání v online prostředí.

Sadové úpravy od ulice Bayerova 
směrem k Tryskovické
Městská část Praha-Čakovice pověřila fir-
mu BonSoft, s. r. o., výsadbou keřů včetně 
umístění oplocení od ulice Bayerova smě-
rem k Tryskovické. Nově vysazené keře 
v budoucnu vytvoří živý plot, který odclo-
ní dětské hřiště od nedaleké komunikace. 
Do této doby to zajistí oplocení.

Sdílená zóna v centru Čakovic
Rada na svém zasedání schválila ceno-
vou nabídku na vypracování koncepční 
studie sdílené zóny v centru Čakovic, 

kterou předložila společnost Vojtěch 
Novotný – mobility consultancy & advi-
sory, s. r. o. Sdílená zóna se prověřuje 
s cílem zklidnění dopravy na části ko-
munikace Cukrovarské, a to přibližně od 
Úřadu městské části Praha-Čakovice až 
na úroveň vchodu do Husova parku. Ve 
směru z Třeboradic by měla začínat na 
křižovatce ulic Schoellerova a Cukerní 
a v ulici Dr. Marodyho od odbočky k no-
vému komunitnímu centru. I cesta k no-
vému komunitnímu centru by byla zahr-
nuta do sdílené zóny.

Oprava horkovodního potrubí v ulici 
Řepové
Oprava horkovodního potrubí včetně od-
boček v ulici Řepové se týká úseku od uli-
ce Třtinové až po ulici Na Bahnech. Rada 
vydala investorovi, kterým je Pražská 
plynárenská, a. s., souhlasné stanovisko 
s podmínkami, které se týkají opravy 
vozovky, průjezdnosti silnice a zajištění 
vjezdů k nemovitostem. Případné kácení 
zeleně v ochranném pásmu primárního 
teplovodního vedení bude řešeno samo-
statnou žádostí.

Sdílená zóna v Miškovicích
Členové Rady s cílem zklidnění dopravy 
v centru Miškovic odsouhlasili cenovou 
nabídku firmy Vojtěch Novotný – mo-
bility consultancy & advisory, s. r. o., na 
zpracování koncepční studie sdílené 
zóny, která řeší oblast Miškovic. Sdílená 
zóna se prověřuje na komunikaci Vše-
tatské a Polabské. Měla by začínat před 
křižovatkou ulic Všetatské a U Zbrojni-
ce a před křižovatkou ulic Polabská, Krč-
mářovská a U Zbrojnice. Končit by měla 
za křižovatkou ulic Polabské a Čečelické 
přibližně na úrovni AlzaBoxu. Sdílená 
zóna by se měla také týkat komunikace 
U Zbrojnice, a to pouze její části mezi 
ulicemi Polabská a Všetatská. Při zpra-
cování koncepční studie bude respek-
tován již realizovaný projekt „Ozeleně-
ní parčíku u staré hasičské zbrojnice“. 
Naopak se očekává rozšíření parčíku na 
úkor vozovek.

Tramvajové spojení do Čakovic
Městská část Praha-Čakovice se dohod-
la s městskými částmi Kbely, Letňany 
a Prahou 9 na budoucím rozvoji tram-
vajové dopravy. Hlavnímu městu Praze 
podaly žádost o změnu územního plánu. 
K této žádosti vydal kladné stanovisko 
Pražský výbor pro územní rozvoj. Tram-
vajová linka by mohla být v budoucnu 
protažena až k nádraží Čakovice. Pří-
mým spojem by se pak bylo možné do-
stat nejen do Ďáblic, ale také na Klíčov 
a do Hloubětína.

Revitalizace zeleně v okolí obchodní 
centra Globus
Rada pověřila Ing. Veroniku Hořákovou 
k vypracování studie revitalizace veřejné 
zeleně v okolí obchodního centra Globus 
v Čakovicích. ///

Na svých pravidelných zasedáních Rada městské části Praha-Čakovice 
projednala několik bodů jednání. Vybíráme pro vás některé z nich.
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V průběhu června proběhne vyhodno-
cení projektů a ty vítězné budou pre-
zentovány a oceněny v zámeckém parku 
22. června od 14 hodin v den konání tra-
dičního Čakovického spolkového dne.

Do závěrečného hlasování postoupi-
lo 10 projektů, z toho čtyři školní. Dru-
hý místostarosta Michal Motyčka, který 
má na starosti mimo jiné finance, uvádí: 
„Bohužel jsme v letošním ročníku muse-
li pět projektů vyřadit, protože porušo-
valy pravidla Participativního rozpočtu. 
Častou chybou navrhovatelů bylo, že své 
projekty navrhovali na pozemcích, kte-

ré nejsou v majetku městské části Pra-
ha-Čakovice, nebo své projekty přihlási-
li s rozpočtem, o němž jsme při kontrole 
zjistili, že mnohonásobně přesahuje ma-
ximálně uznatelné náklady na realiza-
ci. Další takovou chybou bylo, že projek-
ty podléhaly schválení dalších orgánů. 
A proto v příštích ročnících doporučuji 
navrhovatelům, aby si podrobněji pro-
studovali pravidla pro podávání návrhů.“

A pro které projekty 
můžete hlasovat?

Nyní vás s nimi 
seznámíme.
Stojany pro koloběžky – školní 
projekt
Reaguje na aktuální nedostatek v infra-
struktuře. V současné době jsou před 
základní školou umístěny stojany určené 
pouze pro kola, přičemž mnoho žáků do-
jíždí do školy na koloběžkách.

Renovace a údržba hřiště ve 
vnitrobloku v Miškovicích a doplnění 
o nové herní prvky

Participativní rozpočet – pojďme společně 
rozhodnout o vítězných projektech
Pátý ročník Participativního rozpočtu byl spuštěn 1. března 2024. Lidé z městské části 
Praha-Čakovice posílali své návrhy projektů do 12. dubna. Od 1. května můžete podpořit 
projekty, které vás zaujaly, hlasováním. Hlasování bude ukončeno 31. května.
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Jedná se o renovaci dětského hřiště 
a jeho doplnění novými herními prvky, 
jako jsou například dřevěný kolotoč, ko-
vový bagr či trampolíny.

Zástěny mezi pisoáry – školní projekt
Cílem je zlepšení komfortu a soukromí 
pro chlapce na školních záchodcích.

Florbalové hokejky a volejbalové 
míče – školní projekt
Při výuce tělesné výchovy se někdy stá-
vá, že je nedostatek florbalek, některé 
jsou dokonce ve špatném stavu, a tak si 
je žáci nemohou ani půjčit, když jedou 
reprezentovat školu. Pořízení volejbalo-
vých míčů by pak zatraktivnilo výuku.

Pobytová zahrada u komunitního 
centra Sýpka v Čakovicích
Na nevyužitém venkovním prostoru 
u nového komunitního centra v Čakovi-
cích by mohly být umístěny mobiliáře 
vhodné k odpočinku, komunitní záhony 
a záhony, které by byly osázeny trvalka-
mi a odclonily by přilehlé parkoviště.

Boxovací pytle, pingpongové míčky 
a pálky – školní projekt

Boxovací pytel by pomohl vybít žákům 
přebytečnou energii. Pingpongové pálky 
by umožnily všem žákům si zahrát ping-
-pong, aniž by si museli nosit vlastní pál-
ky z domova. Děti tráví na chodbách čas 
mezi přestávkami a chybí jim více mož-
ností, jak se zabavit.

Čakovický Poesiomat
V krásném prostředí zámeckého par-
ku nedaleko čakovického zámku byste 
si mohli díky Poesiomatu poslechnout 
hudbu, povídky, zajímavá historická vy-
právění spjatá s naší městskou částí a ne-
chyběly by ani pohádky pro děti.

Revitalizace prostranství 
u skateparku
Místo plochy přímo u Cukrovarského 
rybníka, která je lidmi v současné době 
využívána pro parkování automobilů, by 
vznikla zelená plocha s okrasnými keři 
a stromky, a tím by se ucelil celý prostor, 
který je součástí soustavy rybníků.

Zahradní nábytek pro knihovnu 
v Třeboradicích
K místní knihovně v Třeboradicích při-
léhá zahrada s obrovským potenciálem. 

Cílem projektu je doplnit ji venkovním 
nábytkem, který by nabídl čtenářům pří-
jemné posezení při čtení knihy či rela-
xaci prostřednictvím například různých 
sestav, lehátek a křesílek.

Streetbalové hřiště
Záměrem projektu je vybudování stre-
etbalového hřiště s umělým povrchem, 
které by umožňovalo hru již od dvou 
hráčů a bylo by umístěno samostat-
ně bez nutnosti sdílet prostor s jinými 
sporty. Takovéto hřiště by se mohlo na-
cházet v Čakovicích v blízkosti ulice Ke 
Stadionu.

Podpořit projekty hlasováním můžete 
prostřednictvím hlasovacího kódu, který 
získáte prostřednictvím SMS na mobilní 
telefon. „Lidé mohou hlasovat nejméně 
pro dva a nejvýše pro tři projekty. Mohou 
hlasovat i pro ty školní,“ doplňuje Michal 
Motyčka.

Návod, jak hlasovat, a podrobnější in-
formace o projektech můžete najít na 
www.pocitamesvami.cz.
///

Michaela Šimůnková
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Rozhodnutím prezidenta republiky ze 
dne 27. února 2024, zveřejněným ve 
Sbírce zákonů pod č. 38/2024 Sb., byly 
vyhlášeny volby do Evropského parla-
mentu a byly stanoveny na tyto dny:
• pátek 7. června 2024 

od 14.00 do 22.00 hodin,
• sobota 8. června 2024 

od 8.00 do 14.00 hodin.

Informace o počtu okrsků 
a umístění volebních místností
Městská část Praha-Čakovice tvoří pro 
volby do Evropského parlamentu jeden 
volební obvod. V současné době je roz-
dělena na osm volebních okrsků – šest 
volebních okrsků je v Čakovicích, jeden 
volební okrsek v Miškovicích a jeden vo-
lební okrsek v Třeboradicích.

Podmínky hlasování ve volbách 
do EP na území ČR 2024
Voličem je občan ČR, který alespoň dru-
hý den voleb (8. června 2024) dosáhne 
věku 18 let a má na území ČR trvalý po-
byt. Volič může hlasovat, pouze pokud je 
zapsán v seznamu voličů pro Volby do Ev-
ropského parlamentu, popřípadě hlasu-
je na voličský průkaz a nemá omezenou 
svobodu z důvodu ochrany zdraví nebo 
nemá omezenou svéprávnost k výkonu 
volebního práva. Volič, který změní trvalý 
pobyt po 28. 4. 2024, je automaticky vy-
škrtnut v místě předchozího trvalého po-

bytu ze seznamu voličů do EP. Pokud chce 
volit, musí v předchozím bydlišti požádat 
o potvrzení o vyškrtnutí ze seznamu voli-
čů a toto potvrzení pak předloží na úřadě 
v místě nového trvalého pobytu.

Voličem může být i občan jiného člen-
ského státu Evropské unie, který má prá-
vo hlasovat ve Volbách do Evropského 
parlamentu na území ČR za předpokla-
du, že nejpozději 8. června 2024 dosáh-
ne 18 let věku, je ke druhému dni voleb 
nejméně 45 dnů přihlášen k trvalému 
nebo přechodnému pobytu na území ČR 
(tj. nejméně od 24. 4. 2024), nemá ome-
zenou svéprávnost k výkonu volebního 
práva nebo nemá omezenou osobní svo-
bodu z důvodu ochrany zdraví lidu a je 
u obecního úřadu v místě svého pobytu 
zapsán v seznamu voličů pro volby do 
Evropského parlamentu.

Voličský průkaz
Při těchto volbách lze volit na voličský 
průkaz!
Voliči mohou podávat žádosti o voličský 
průkaz osobně, poštou nebo datovou 
schránkou (§ 30 odst. 2 zák.).

Konec lhůty pro doručení žádosti o vy-
dání voličského průkazu poštou nebo 
datovou schránkou je pátek 31. 5. 2024 
v 16.00 hodin.

Konec lhůty pro osobní podání žádos-
ti o vydání voličského průkazu je středa 
5. 6. 2024 v 16.00 hodin.

Počátek lhůty pro vydávání voličských 
průkazů voličům je čtvrtek 23. 5. 2024.

Kontaktní  místo  pro  vydávání  volič-
ských průkazů:
Úřad městské části Praha–Čakovice, 
Odbor občanskosprávní, Cukrovarská 
52/24, Praha 9 – Čakovice, 1. patro, 
č. dveří 203–204.
Podrobnější informace k volbám najdete 
na úřední desce MČ Praha-Čakovice, na 
stránkách Ministerstva vnitra a na strán-
kách Magistrátu hlavního města Prahy. 
///

Volby do Evropského parlamentu
(zák. 62/2003 Sb. o volbách do Evropského parlamentu a o změně některých 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů, dále jen „zákon“)

Volební místnosti
Volební 
okrsek

Místo

26001 ZŠ Dr. Edvarda Beneše, Jizerská 816, Čakovice
26002 ZŠ Dr. Edvarda Beneše, Jizerská 816, Čakovice
26003 ZŠ Dr. Edvarda Beneše, Jizerská 816, Čakovice
26004 Restaurace Maximum, Slaviborské nám. 20, 

Třeboradice

Volební 
okrsek

Místo

26005 Hasičská zbrojnice, Na Kačence 401/6a, 
Miškovice

26006 ZŠ Dr. Edvarda Beneše, Jizerská 816, Čakovice
26007 ZŠ Dr. Edvarda Beneše, Jizerská 816, Čakovice
26008 ZŠ Dr. Edvarda Beneše, Jizerská 816, Čakovice
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Na čakovickém sídlišti se o čarodějnic-
ký slet postaral Sousedský třeboradic-
ký spolek, pod taktovkou Baráčníků 
Čakovice se jeden takový konal před 
hospůdkou U Daniela a další pálení ča-
rodějnic pořádali čakovičtí fotbalisté na 
fotbalovém hřišti. V Miškovicích rozhod-
ně nezůstali pozadu. Tam čarodějnický 

program organizoval Sbor dobrovolných 
hasičů Miškovice. Večerní program se 
pak přesunul do Hostince Pod Vrbou. 
A v Třeboradicích to rockově rozjel spo-
lek LíPa ve venkovních prostorách Ma-
ximum restaurantu. Všechny akce měly 
společný ukazatel. Odpoledne bylo věno-
váno dětem a filipojakubská noc se nesla 

ve znamení skvělé muziky, zapálených 
ohňů, opékání buřtů. Všude teklo pivo 
proudem. A jestli nás příští rok čeká ta-
ková nálož zábavy jako letos, máme se 
opravdu na co těšit.
///

Michaela Šimůnková

Pálení čarodějnic si všichni náramně užili!

Letošní tradiční akce pálení čarodějnic se u nás konala na několika místech. A tak lidé měli opravdu 
o zábavu postaráno, navíc si mohli vybrat, kde a jak čarodějnice stráví. Někteří z nich si čarodějnická 
rejdění dokonce prošli všechna.

Bylo /// U násBylo /// U nás

SDH Miškovice

SDH Miškovice

Baráčníci

Čakovičtí fotbalisté

Spolek LíPa

Spolek LíPa

Sousedský třeboradický spolek

Sousedský třeboradický spolek
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Čakovický zámecký park se 1. května 
proměnil v jedno velké hřiště plné ro-
zesmátých dětí. Cirkus – centrum pro 
rodinu zde totiž slavil 20 let od svého 
vzniku. Na oslavě s více než devíti sty 
účastníky vládla veselá atmosféra plná 
zábavy a vzájemného setkávání. Malí 
návštěvníci si užívali divadlo a výtvarné 
dílny a dospělí si vychutnávali výbornou 
kávu a osvěžující nápoje. Celé rodiny se 
také vydaly na zábavnou lesní stezku 
čakovickým parkem. „Cirkus je naše sr-
deční záležitost, prošly jím všechny naše 
tři děti,“ sdělila jedna z maminek. Oslava 
ukázala, jak je Cirkus, který začínal jako 
malá organizace pro místní maminky, 
nyní hluboce zakořeněn v srdcích místní 
komunity. ///

Šárka Slavíková 
a Michaela Šimůnková

Dvacet let radosti 
a nových přátelství: 
Cirkus oslavil 
významné jubileum

Foto: archiv Cirkusu

Fo
to
: a
rc
hi
v 
ba
rá
čn
ík
ů 

Otázky a odpovědi /// U nás

Tento měsíc pokládá otázku Pro Prahu-Čakovice.

Co si představujete na místě staré autoškoly u čakovického zámku?

Alexander Lochman, Pro Prahu-Čakovice, 1. zástupce starosty MČ Praha-Čakovice
Líbila by se mi novostavba kavárny nebo restaurace s prostornou terasou otevřenou do parku. Představte si to 
se mnou: dát si dobrou kávu, zmrzlinu, sklenku vína nebo oběd a zároveň si užívat okouzlující výhled do parku. 
Dnešní budova bývalé autoškoly je zchátralá a má velmi nešťastné vnitřní dispozice. Je tedy jasné, že budeme 
muset přistoupit k radikálnímu řezu a vybudovat zcela novou stavbu, která bude velmi citlivě zakomponovaná 
do okolí. Naše městská část nechala vypracovat studii splňující naše představy a já doufám, že budeme moci 
přistoupit k realizaci co nejdříve. Studii najdete na stránkách www.cakovice-zitra.cz. ///

Kateřina Arnotová, ČMT + STAN + KDU, zastupitelka MČ Praha-Čakovice
Tato otázka se pravidelně objevuje v čakovickém éteru už od té doby, kdy městská část významné pozemky 
v okolí autoškoly prodala soukromému investorovi. Ztratila tak totiž kontrolu nad nejdůležitější částí obce vedle 
zámku a na dohled kostela. Využití budovy autoškoly je tak pouze střípkem v mnohem podstatnější otázce, jaká 
bude celková podoba tohoto místa. Investorů se vystřídalo již několik, projekty byly lepší i horší, zřejmě se ale 
žádnému z nich nevyplatily, protože mnoho let po prodeji je toto místo stále prázdné a stále dělá městské části 
ostudu. Takže za nás využití této budovy musí být v souladu s celkovým návrhem na zastavění okolí zámku, to je 
nejdůležitější. Jinak to bude pouze osamocená stavba mezi parkem a parkovištěm… ///

Jaroslava Krákorová, ANO, zastupitelka MČ Praha-Čakovice
V předchozím čísle zpravodaje byla uveřejněna zpráva o záměru rekonstrukce chátrající budovy bývalé auto-
školy na Café restaurant Antonie a v zápisech z Rady MČ se dočteme, že byla schválena studie k této stavbě za 
340 000 Kč. Velký prostor k jiným představám využití místa tedy v tomto případě nevidím, pokud se nechceme 
bavit o nabídce sortimentu. Předpokládám, že po rekonstrukci městská část nebude kavárnu provozovat, ale 
pronajme ji nějakému podnikatelskému subjektu, a tím se zvýší konkurence stávajících podniků stejného zamě-
ření v bezprostředním okolí. Jen si nejsem zcela jistá, zda další kavárna je to, co naši občané nejvíce potřebují. 
Stačí se podívat na poblíž stojící chátrající poštu z první republiky, jejíž rekonstrukce je z mého pohledu mnohem 
potřebnější. Ale dobře, bavme se o kavárně v parku. Bude hezká, ale proč název Antonie? Budova původně slou-
žila slečně Schoellerové jako ateliér, nazvala bych ji tedy Café restaurant Rosa podle poslední majitelky zámku 
Rosy Hauptmannové-Schoellerové. A doufám, že zde bude bohatý výběr belgických pralinek, které miluji. ///

Michal Motyčka, ODS + TOP 09, 2. zástupce starosty MČ Praha-Čakovice
Představa o tom, co by mělo vyrůst na místě bývalé autoškoly, respektive původně ateliéru baronky Schoellero-
vé, je celkem nasnadě. Už v roce 2011, kdy jsem se dozvěděl o záměru něco na daném místě vybudovat, byla má 
osobní představa zcela jasná a stále je konzistentní. Jelikož se celý život pohybuji v gastronomii a působím i jako 
poradce podnikatelů v této oblasti, jsem přesvědčený, že je to ideální místo pro restauraci s venkovním poseze-
ním nebo terasou. Samozřejmě vzhledem k dedikaci místa a v blízkosti zámku, kde sídlí naše ZUŠ, by to mohla 
být i skvělá kavárna s doplňkovým prodejem vín, ale je třeba se na to dívat také ekonomicky. Chtělo by to podnik 
s celodenním provozem, kde by se zejména v teplých měsících využilo propojení s krásným přilehlým parkem 
a možností posezení venku. Tím by se dalo využít úspor z rozsahu. Budova sama o sobě příliš velká není, je třeba 
počítat s technickým a obslužným zázemím. Jsem velice rád, že jsme nedávno na zasedání Rady schválili studii 
s pracovním názvem Café restaurant Antonie, na jehož základě se poté bude vytvářet projektová dokumentace 
pro výstavbu nového gastronomického podniku. ///

Bylo /// U nás

Staročeské máje
Krojovaný průvod s májkou v čele s jezd-
kyněmi na koních z Centra ekologické 
výchovy Miškovice a za doprovodu kape-
ly Třehusk se vydal z Miškovic směrem 
do Třeboradic 4. května v odpoledních 
hodinách. Tam je již netrpělivě očekával 
spolek LíPa, který postavil májku u třebo-
radického rybníka. Poté se průvod vydal 
do Čakovic, kde na něj čekaly občerstvo-
vací zastávky u rodiny Málků, Huptychů, 
Blažků a Kloudů. Vyvrcholením akce, kte-
rou pořádali Baráčníci Čakovice, byl ta-
nec česká beseda pod májkou na náměstí 
Jiřího Berana, kterou baráčníci postavili 
3. května. Podpořit je přijeli také sousedé 
a tetičky z Brandýsa nad Labem, Horních 
Měcholup a Hradčan. ///

Sídlo a adresa ÚMČ:
Úřad městské části 
Praha -Čakovice
nám. 25. března 121/1
196 00, Praha -Čakovice
Telefon: 283 061 419
info@cakovice.cz
mestska.cast@cakovice.cz
www.cakovice.cz

Datová schránka:
ID: 3pybpw9
IČ: 00231291

Bankovní spojení: 
Česká spořitelna, a. s., 
č. ú.: 27–2000922389/0800

Cukrovarská 52/24 
(severní budova)
* Podatelna, informační středisko
* Odbor občanskosprávní
*  Odbor bytového hospodářství 
a správy budov
* Odbor školství, kultury a sportu

Nám. 25. března 121/1 
(hlavní budova)
* Kancelář vedení úřadu
*  Odbor životního prostředí 
a majetkoprávní
* Odbor finanční
* Pokladna

Jižní budova 
(objekt ve dvoře za hlavní 
budovou)
* Odbor rozvoje a údržby obce
*  Odbor životního prostředí 
a majetkoprávní - oddělení péče 
o zeleň a údržbu obce

Otevírací doba 
pondělí 8.00–12.00, 13.00–17.00
úterý 8.00–12.00, 13.00–15.30
středa 8.00–12.00, 13.00–16.00
čtvrtek 8.00–12.00, 13.00–15.30
pátek 8.00–12.00

Kontakty ///



12  U nás v Čakovicích /// www.cakovice.cz 06–2024 /// U nás v Čakovicích 13

Školství ///Školství ///

V sále SOŠ a SOU se v 15.00 hodin sešlo 
více než 230 diváků z řad vzácných hos-
tů, žáků, kamarádů, rodičů a učitelů.

Celou soutěž bravurně, a to už dokon-
ce po osmé, provázel moderátor a herec 
Jan Čenský.

Mezi diváky zasedlo mnoho čest-
ných hostů jako primátor hl. města Pra-
hy doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc., 
radní pro školství a sport MHMP Mgr. et 
Mgr. Antonín Klecanda, starosta městské 
části Praha-Čakovice Ing. Jiří Vintiška, ře-
ditelka odboru školství a mládeže MHMP 
Mgr. Lenka Němcová a další vzácní hos-
té. Do poroty přijalo pozvání osm osob-
ností společenského a kulturního života, 
například herečka Lucie Benešová, zpě-
vačka Hanka Křížková, náměstkyně ře-
ditele Zoo Praha pro styk s veřejností 
Mgr. Ing. Markéta Hoidekrová a další.

Diváci ve zcela zaplněném sále měli 
možnost zhlédnout pestrý, téměř třího-
dinový program složený jak z vystoupení 
soutěžících, tak i z vystoupení samotných 
hostů. Přípravy soutěže probíhaly pečli-
vě již několik týdnů před jejím konáním, 
a to zejména z aktivity hlavního organi-
zátora, učitele Mgr. Antonína Anderse 
a soutěžících.

Soutěžní klání bylo zahájeno pohádko-
vou revuí „Život Večerníčka“, kde se sou-
těžící poprvé předvedli v pohádkových 
rolích večerníčkových postav. V této čás-
ti soutěže se moderování skvěle ujali žáci 
Václav Král a Truong Minh Duc. Přítomní 
poté sledovali další tři disciplíny, kterými 
byly volná disciplína, předvedení origi-
nálního plážového modelu a módní pře-
hlídka svatebních šatů a obleků.
V letošním ročníku získala titul Miss 

sympatie v internetovém hlasování di-
váků Veronika Yanchyk a titul Muž sym-
patie vybojoval Bohdan Banýr. Titulem 
Druhá vicemiss SOŠ a SOU Praha-Čako-
vice byla oceněna žákyně prvního roč-
níku oboru kuchař-číšník Tereza Sofie 
Vodová, druhé místo a titul První vice-
miss vybojovala žákyně třetího ročníku 
oboru gastronomie – kuchař Michaela 
Hryšková. Absolutní vítězkou a zároveň 
držitelkou titulu Miss 2024 se stala žáky-
ně prvního ročníku oboru kuchař-číšník 
Karolína Tumová. Gratulujeme.

Také chlapci soutěžili o své tituly. Tře-
tím ideálním mladým mužem se stal Petr 
Polák z prvního ročníku oboru kuchař, 
v závěsu za ním na druhém místě skon-
čil a titul Druhý ideální mladý muž získal 
Karel Martínek z prvního ročníku oboru 
kuchař-číšník. Oběma se vedlo v soutěži 

Miss a ideální mladý muž 2024 SOŠ 
a SOU Praha-Čakovice
Soutěž ve volbě miss a ideálního mladého muže patří na naší škole neodmyslitelně k začátku jara. 
Letos připadla na 10. dubna, a to již podevatenácté. V letošním ročníku společně soutěžilo šest 
žákyň a šest žáků naší školy.

velmi dobře a sklízeli od publika bouřli-
vé ovace.

Ideálním mladým mužem pro rok 
2024 se stal Bohdan Banýr z prvního 
ročníku oboru chovatel cizokrajných zví-
řat. I jemu od nás patří velká gratulace.

Všechny soutěžící ředitelka SOŠ 
a SOU Praha-Čakovice Mgr. Věra Nová-

ková odměnila pochvalou a pamětním 
listem.

Soutěžící si zaslouží náš velký obdiv 
a poděkování, protože pro nás připravi-
li svými vystoupeními mnoho nezapo-
menutelných zážitků, a tak jsme mohli 
všichni společně prožít pěkné jarní od-
poledne. Velké poděkování patří zejmé-

na ředitelce školy Mgr. Věře Novákové 
za podporu realizace 19. ročníku této již 
tradiční soutěže a také všem sponzorům, 
bez kterých by určitě soutěžící neobdrže-
li tak hodnotné a krásné dary.
///

Mgr. Antonín Anders, 
Michaela Šimůnková
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Rozhovor ///Rozhovor ///

movat. Myslivec Roman ode mě jako 
dárek dostal obraz s jelenem a další-
mu kamarádovi jsem namaloval jeho 
psa. Mnoho lidí z Třeboradic vlastní 
mé obrazy.

Většinou jste autorem krajinných 
motivů.

Protože jsem se ve škole učil malo-
vat převážně krajiny a zátiší. Ale kon-
krétně ty krajiny mě začaly více zají-
mat. Spíš maluju podle fantazie nebo 
někde něco vidím, co mě zaujme, a to 
namaluju. Namaloval jsem také tygra, 
protože se mně líbil.

Jakou techniku používáte?
V současné době maluju akrylem, ale 
začínal jsem olejomalbami. Nevýho-
dou olejových barev je, že oproti těm 
akrylovým hodně dlouho schnou, ale 
zpočátku jsem o nich nic nevěděl, mu-
sel jsem se to naučit.

Je těžké správně vystihnout světlo?
To vás nikdo nenaučí. Je to dar od pá-
naboha.

Napadlo vás někdy ztvárnit města či 
památky?

Kdy jste s výtvarným uměním začal?
Kdysi jako kluk jsem tak trochu ma-
loval. Mám z té doby doma obraz 
a jednou ho viděl můj kamarád Hon-
za Hrabánek a požádal mě, abych mu 
namaloval zahradu s domem, rodinu 
a tak. V duchu jsem si říkal, ty brďo, 
vždyť ani nevíš, jak se správně mí-
chají barvy. Chtěl jsem o tom vědět 

To je hrozná piplačka. Musím přiznat, 
že nemám trpělivost. A navíc 30 let 
jsem jako horník pracoval se sbíječ-
kou, mám omlácené ruce a klepou se 
mi. Něco jiného je, když někdo malu-
je celý život. Ale udělal jsem výjim-
ku a tehdejší místostarostce Kladrub 
jsem namaloval kapličku. Mimocho-
dem v kladrubském rehabilitačním 
ústavu vlastní přibližně 40 mých ob-
razů.

Jste také rybář. Malujete i ryby?
Chytal jsem závodně. Loni jsem byl 
ještě s bráchou v Norsku. Bohu-
žel o Vánocích zemřel a já jezdil jen 
s ním, takže se na ryby už nedosta-
nu. Navíc jsem v něm ztratil člověka, 
se kterým jsem své práce konzultoval. 
Právě on byl můj největší kritik. Ryby 
nemaluju, ale rybáře ano.

Přivezl jste si z Norska nějakou 
inspiraci?

Norsko maluju. Kluci, kteří tam jez-
dí na ryby, ti pomalu všichni mají ode 
mě obraz.

Jak dlouho takový obraz pod vaším 
štětcem vzniká?

víc, a tak jsem se ve svých 72 letech 
přihlásil do školy v Karlíně. Připadal 
jsem si tak trochu blbě, protože jsem 
tam byl nejstarší. Vlastně jsem se oci-
tl mezi studenty, kteří se připravovali 
na přijímačky. Ale zvládl jsem to. Pak 
jsem ještě absolvoval několik lekcí na 
internetu, abych se naučil pár těch 
správnejch fíglů. (směje se)

Takže naplno jste se začal věnovat 
malířství až v seniorském věku?

Vlastně ano. Já v podstatě nic neu-
mím. Jako horník jsem fáral na Klad-
ně. V roce 1969 zrušili šachty, a tak 
nás přesunuli na metro. Najednou 
jsem šel do důchodu a v tu chvíli jsem 
nevěděl, co s takovou spoustou volné-
ho času mám dělat. Hospodu U Čébi 
v Třeboradicích zavřeli, takže jsem 
neměl ani kam chodit za „kulturou“. 
(směje se) Sedět u televize mě neba-
ví. Věnovat se malování mně dáva-
lo smysl. Manželka je ve finále ráda, 
že vysedávám v ateliéru, protože má 
ode mě klid. Navíc já neumím kupo-
vat dárky, a když oslavenci daruji ob-
raz, který jsem mu osobě namaloval, 
skáče doslova radostí. Přemýšlel jsem 
také o tom, že až jednou tady nebudu, 
dětem po mě zůstanou obrazy. Kdy-
bych já zdědil obraz po dědovi, byl 
bych nesmírně šťastný.

Kolik obrazů jste už namaloval?
Něco přes dvě sta. Co se líbí manžel-
ce, tak si vezme domů. Mám i obrazy 
ve světě. Jeden je v Anglii. Obraz soko-
la putoval na Kypr. Pro jednoho Švé-
da z Gotlandu jsem namaloval Lofo-
ty a hory. On totiž miluje hory, a tak 
na hory jezdí do Norska, protože tam, 
kde žije, je nejvyšší místo asi tak 80 
metrů. Jeden můj kamarád touží po 
statku, a protože je sedlák, namalo-
val jsem mu statek, kde se kolem něj 
pasou dokonce i krávy. Měl takovou 
radost, že si obraz nechal hned zará-

Miroslav Zelenka: Jeho obrazy 
překročily hranice Čech
Miroslav Zelenka žije dlouhá léta v Třeboradicích, odkud pochází i část jeho rodiny. V seniorském 
věku se začal aktivně věnovat malování obrazů. Talent mu rozhodně nechybí. Navštěvuje výtvarné 
školy, aby si dopiloval různé techniky. Jeho obrazy vlastní nejen místní lidé, ale také milovníci umění 
z Anglie, Švédska, Kypru a Austrálie.

Někdy za odpoledne. Pak tady sedím, 
pokuřuju si, dívám se na své obrazy 
a říkám si, že by to ještě něco chtělo, 
a tak je ještě dodělávám.

Co byste se chtěl ještě naučit?
Každé pondělí ve svých 75 letech 
opět jezdím do školy. Učím se praco-
vat s pastely, tuší a tužkou. Zkouším 
portréty. Krajiny nelze malovat pořád. 
Potřebuju větší záběr. Lektorka mně 
zakázala malovat členy rodiny, pro-
tože oni jsou právě největšími kritiky 
a mohli by mě odradit. Nakreslil jsem 
svou prababičku, tam jsem se nemohl 
splést. Zákazy jsou od toho, aby se ně-
kdy porušovaly, a tak jsem zkusil na-
malovat své dcery. (směje se)

Viděly to?
Ano.

Co tomu říkaly?
Neříkaly vůbec nic.

Na čem byste chtěl pracovat dál?
Dostal jsem plátno tak 80 centimetrů 
krát 1,5 metru. Práce na něm mi bude 
trvat takový rok. Přemýšlím o tom, 
co na něm ztvárním. Něco už v hlavě 
mám. Asi sladím barvy a nakreslím 
„milion očí“. Budou tam třeba i ty vaše.

Nebude to tak trochu strašidelné?
Proč? Oči jsou přece hezké. Každé oko 
bude mít jinou barvu, jiný výraz. Bu-
dou tam oči jak lidské, tak i zvířecí.

Říká se, že oči jsou oknem do duše.
Přesně tak. Z obrazu se na vás bude 
dívat celý svět.

Uvažoval jste někdy o tom, že byste 
vystavoval?

O tom jsem nikdy nepřemýšlel.

Maloval někdo z vaší rodiny?
Kdysi dávno moje maminka. Vždy mi 
říkala: Neboj se, klidně si ty barvy na-
míchej přímo na plátně. ///

Michaela Šimůnková
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Komise /// Komise ///

Zde jsou některé z nich:
1)   Revitalizace a prořezání topolů v Miš-

kovicích (lokalita naproti psí loučce) 
a doplnění nových dřevin, jako je jilm 
habrolistý, dub letní, olše lepkavá.

 
2)   Projekt zámecký park – finančně vel-

mi náročný projekt, který má tři etapy 
realizace, v tomto roce probíhá úspěš-
ně poslední etapa.

Práce zahrnovaly:
• údržbu a revitalizaci celého zámecké-

ho parku,
• inventarizaci dřevin (lokalizace, za-

znamenání metrických hodnot – prů-
měr kmene, výška a šířka koruny 
stromů, zdravotní stav a fyziologická 
vitalita),

• návrhy okamžitých opatření, která 
umožňují indikaci statických poruch 
a vyhodnocení potenciálních rizik 
„nemocných“ dřevin, jako jsou mecha-

nická poškození způsobená povětr-
nostními vlivy či hniloby kořenového 
systému,

• indikaci časové naléhavosti ošetření/
zásahu.

 
3)   Rekonstrukce prameniště v zámec-

kém parku – byl zpracován projekt na 
lokalitu v jižní části zámeckého parku. 
Předmětem je citlivá rekonstrukce ne-
funkčního výtokového objektu z pra-
meniště tak, aby se mohlo manipulo-
vat s hladinou.

 
4)   Projekt stromových alejí a jejich re-

vitalizace – ulice Danielova a Řepová. 
 
Stromová skladba je v těchto lokali-
tách druhově rozmanitá, skládající 
se především ze stromů, jako je javor 
mléč, lípa velkolistá a malolistá, V uli-
ci Řepové pak túje. Vzhledem k tomu, 
že v minulosti došlo k nepřiměřeným 

zásahům, které zkrátily perspektivu 
a životnost jednotlivých stromů, plá-
nuje se postupná revitalizace stromů 
stávajících a náhrada stromy novými 
především u dřevin, které vykazu-
jí defekty a hniloby kosterních větví 
a kmene, a mohou tak ohrozit bezpeč-
nost občanů.

5)   Pasportizace studen v katastrálním 
území tří městských částí Čakovice, 
Miškovice, Třeboradice – projekt za-
hrnuje a představuje dokumentaci 
konstrukce, provedení a stávajícího 
technického stavu studny. Po identi-
fikaci byly nalezeny studny v dobrém 
stavu, s dobrou dostupností. V rámci 
projektu se ověří kvalita podzemní 
vody, zabezpečí volně přístupné stud-
ny proti zneužití, odstraní nefunkční 
studny a vyčistí nebo prohloubí stud-
ny s dobrou perspektivou. ///

Vladislava Veselá, 
zpracovala Michaela Šimůnková

Komise pro životní 
prostředí
Komise pro životní prostředí v tomto 
volebním období pracuje ve složení: 
Ing. Vladislava Veselá jako předsedkyně, 
Enc Matěj, Mgr. Kubcová Kateřina, Ph.D., 
Ing. Rosická Kateřina, Slavík Martin jako 
členové.

Komise je iniciativním a poradním or-
gánem Rady městské části a úzce spo-
lupracuje s místostarostkou pro životní 
prostředí Mgr. Soňou Černou.

Komise se vyjadřuje především k pro-
blematice tvorby a ochrany životního 
prostředí v naší městské části.

Práce této komise samozřejmě nava-
zuje na práci dřívějších členů a reflektuje 
nejen otázky dlouhodobého charakteru, 

ale i aktuální témata v oblasti životního 
prostředí.

Cílem je především projednávání:
• koncepce obnovy, údržby a rozvoje 

parků a jiných zelených ploch ve veřej-
ných prostranství městské části,

• vyhodnocení efektivnosti odpadové-
ho hospodářství, efektivnosti údržby 
městské zeleně,

• opatření ke kultivaci veřejného pro-
storu s dopadem na životní prostředí,

• návrhů na realizaci opatření vedou-
cích ke zlepšování životního prostředí 
v městské části,

• opatření k ochraně přírody, ekologické 
stability či zvláště chráněných druhů 
rostlin a živočichů na území městské 
části,

• návrhů na realizaci investičních akcí 
a opatření v oblasti životního pro-
středí,

• možné spolupráce s ostatními institu-
cemi v rámci ochrany krajiny a životní-
ho prostředí (např TSK, Ministerstvo 
životního prostředí, Ministerstvo ze-
mědělství),

• projektů, podnětů a návrhů pro zlep-
šení životních podmínek v městské 
části, komise vůči nim zaujímá stano-
viska a iniciuje jejich řešení.
 

Působnost komise je zaměřena na pro-
jekty různé náročnosti. Některé projekty 
již byly městskou části Praha-Čakovice 
realizovány, jiné se budou v průběhu let 
postupně realizovat.

Komise městské části Praha-Čakovice
V oblasti životního prostředí jako poradní hlas Rady funguje Komise pro životní prostředí.
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Historie /// Historie ///

Kronikářské perličky – rok 1965
Letošní první máj se konal opět v Čako-
vicích. Loňského roku z rozhodnutí vyš-
ších orgánů se museli čakovičtí občané 
zúčastnit oslav 1. máje v Praze. Na roz-
díl od minulých let, kdy průvod končil 
na náměstí, letos se pořádala oslava na 
stadionu. Po projevech následoval spor-
tovní program a národní podnik Pra-
men připravil občerstvení ve stáncích. 
Bylo nebývale krásné počasí, obloha bez 
mráčku. 5. května se konal v sokolovně 
v Čakovicích slavnostní večer k 20. vý-
ročí osvobození naší republiky. Po pro-
jevech byla udílena vyznamenání nejo-
bětavějším pracovníkům obce a druhá 
část večera byla vyplněna slavnostním 
koncertem.

Po třinácti letech od zavedení trolej-
busové dopravy na okraj Čakovic k že-
lezničním zastávkám bylo splněno přá-
ní občanů Čakovic – prodloužení pražské 
městské dopravy dovnitř obce. Stalo se 
tak, když byla zrušena trolejbusová do-
prava a zavedena autobusová. Zásluhou 
ředitele závodů průmyslové automati-
zace (ZPA) bylo docíleno, že autobus do-
jíždí až k blízkosti továrny. Závod vybu-
doval svým nákladem čekárnu a sociální 
zařízení pro řidiče autobusů. Tak mohla 
být v listopadu doprava zahájena. Nutno 
připomenout, že lístek platí bez příplat-
ku na přestup do tramvají a pražských 
autobusů za 60 haléřů, kterým je mož-
no se dopravit až kupříkladu do Chuch-

le. Závod průmyslové automatizace byl 
rozšířen o závod v Trutnově a v součas-
né době má více než 2.600 zaměstnan-
ců včetně učňů a objem výroby dosahuje 
116 mil. Kčs.

V letošním roce byla vybudována uli-
ce Na Barikádách v hodnotě díla 300.000 
Kčs, při skutečných nákladech 76.000 
Kčs. Byla provedena generální oprava 
školní budovy č. p. 100. Ve všech třídách 
byly položeny parkety, vyměněny dveře 
a 35 oken, vybudováno hygienické zaříze-
ní a sprchy. Tím byly alespoň zčásti zlep-
šeny podmínky pro vyučování a v této 
budově postavené v letech 1881– 82 
(dnes gymnázium). Dne 12. června rada 
MNV přidělila na žádost družstevní-

ků pozemek na výstavbu družstevních 
domů na bývalém hřišti DTJ (č. kat. 797). 
V Miškovicích bylo položeno 400 m ob-
rubníků a provedena úprava vozovky 
v Příčné ulici. V Třeboradicích byly zho-
toveny betonové chodníky a položena ka-
nalizace v délce 273 m. Bylo tam také vy-
budováno brouzdaliště a upraveno nové 
hřiště v útulku pro děti. Konečně se také 
začalo s prováděním rozsáhlých prací na 
veřejném osvětlení, po kterém občanstvo 
po celá léta volalo. Celkem bylo postave-
no 19 betonových stožárů s osvětlovací-
mi tělesy v Čakovicích, 12 v Miškovicích 
a 11 v Třeboradicích.

K učinění představy o oblibě piva 
v naší obci (7.800 obyvatel) slouží vý-
pis ze správy komise pro obchod ze dne 
23. června. Týdenní spotřeba piva v re-
stauracích byla 170 hl. Láhvového piva 
objednává týdně samoobsluha, vedoucí 
Kajpr, 6000 lahví, samoobsluha, vedou-
cí Kolín, 2800 lahví a potraviny, vedoucí 

Uhlířová, 1600 lahví. Celkem 10 400 lah-
ví, a přitom poptávka není zdaleka uspo-
kojena.

V místním kinu spravovaném MNV se 
konalo 461 promítání. Návštěvníků bylo 
64 563 a tržba činila 274.000 Kčs.

Na oblastní spartakiádě na stadio-
nu vystoupilo 1350 cvičících z 22 tělo-
výchovných jednot a škol, kteří v sedmi 
spartakiádních skladbách ukázali dob-
rou připravenost pro hlavní vystoupení 
na Strahově. Oblastní spartakiádu v Ča-
kovicích zhlédlo přibližně 2500 občanů. 
Na celostátní spartakiádě na Strahově 
vystoupili žáci ve skladbách Na sluníčku, 
Učit se hrou, Má země je kvetoucí louka 
a Jeden za všechny. Mladší žáci byli již při 
nácviku velmi dobře hodnoceni, takže na 
Strahově cvičili v předních řadách před 
tribunou.
///

Z kronikářských zápisů 
Františka Mlejnka

Milujeme Beatles, zkoušíme to jako oni, fotoarchiv Marcely Šloufové 

Oblastní spartakiáda na čakovickém stadionu, archiv čakovické kroniky 
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Přicházíte do Třeboradic s láskou, 
nenávistí a přátelstvím. Nabízí 
se myšlenka, že se vlastně jedná 
o vývoj vztahu mezi vámi a vaším 
exmanželem, muzikantem Danem 
Kohoutem. Je to tak?

Dan je otcem mých dětí, žádného jiné-
ho jejich otce nemám, více než dvacet 
let jsme se spolu vůbec nebavili, teď 
jsme se sešli díky pátrání po jeho pís-
ničce a vznikla z toho deska – tedy Da-

nova deska. To mi dělá velkou radost. 
A ano, prošli jsme si cestu od lásky 
přes nenávist až k přátelství, což je na 
tom celém to nejhezčí, aspoň pro mě.

Vaše knihy a scénáře pojednávají 
o vztazích. Promítáte do nich svůj 
vlastní život?

Ano i ne. Dneska byl v literatuře vy-
nalezen pojem autofikce, ten myslím 
dost přesně vystihuje to, co dělám už 

mnoho let – neboli inspiruji se svými 
zážitky a používám fikci. Někdy více, 
někdy méně, někdy vůbec a někdy úpl-
ně. Podstatné je na tom celém jediné: 
knížka. Tedy výsledek.

Poslední kniha, kterou jste napsala, 
se jmenuje Babička Is Not Dead. 
Je volným pokračováním Babičky. 
Předáváte v ní jakýsi odkaz, že pro 
ženy nekončí aktivní život ve věku 

Irena Obermannová: 
Láska, nenávist, přátelství
V knihovní zahradě v Třeboradicích se 12. června od 17 hodin můžete setkat se známou spisovatelkou 
a scénáristkou Irenou Obermannovou. Bude si s vámi povídat o vztazích a svých knížkách. Hudebně 
ji doprovodí její bývalý manžel Dan Kohout. Pozvání také přijal Jan Ponocný, hudební producent, 
zpěvák a kytarista.

Zveme vás /// Zveme vás ///

50+ a i v tomto věku mohou žít 
naplno, seberealizovat se, najít svou 
lásku?

Tento věk byl dříve považován u žen za 
naprosto nezajímavý a neatraktivní, ty 
ženy byly neviditelné, i můj táta jim 
říkal klimakterické báby. Ale časy se 
mění a tabuizovaná témata se otvírají. 
Pocity žen v menopauze vyloženě při-
cházejí do módy. Myslím, že je to skvě-
lá zpráva o stavu světa.

Dan mně prozradil, že některé 
čtenářky nerozumí názvu knihy 
Babička Is Not Dead. Jak je to možné?

To bychom se musely zeptat jich. Asi 
neznají slogan: Punk is not dead, jsou 
asi menší pankačky než já. Tak věřím, 
že po přečtení mé knížky se rozjedou 
na plné pecky.

Kolik knih jste doposud napsala?
Dvacet čtyři.

Co je těžší psát, příběh, který 
spisovatel sám prožil, nebo smyšlené 
příběhy? Ptám se na to proto, že 
některé etapy života mohou být 
i bolestné, a když spisovatel sděluje 
svůj vlastní příběh, mohou se 
otevírat staré rány.

Myslím, že mezi smyšlenými a proži-
tými příběhy, o kterých autor píše, je 
ve skutečnosti mnohem menší rozdíl, 
než by se mohlo zdát. Knížky se vždyc-
ky podobají svému autorovi. A vždyc-
ky nějakým způsobem bolí, mě tedy 
určitě.

Kolikanásobnou a jakou babičkou 
jste? Překvapují vás vnoučata něčím?

Mám tři vnoučata a brzy budu mít čty-
ři. A čím mě překvapují? Pořád mě ně-
čím překvapují a pořád něčím jiným. 
Ale úplně nejvíc mě na nich baví jejich 
rozdílnosti. Utvrzují mě v tom, jak moc 
jsme každý zcela originální, svébytnou 
bytostí. A jaká jsem babička? Rozhod-
ně nedokonalá a milující. A také jsem 
expert na blbosti – ráda je s nimi vy-
mýšlím.

Jak je to s vaším kurzem tvůrčího 
psaní? Co v něm učíte?

Pořádala jsem kurzy psaní soukromě, 
konaly se u mě doma nebo na chalupě 
a byly hlavně o setkávání a poznávání 
se. Dále jsem učila tvůrčí psaní na Vy-
soké škole kreativní komunikace. Tam 
už to mělo ukázněnější fazónu. Pokud 
vůbec lze psaní učit, tak podle mě je-
dině tak, že se učí takzvaná stavba pří-
běhu. O té jsem studentům vyprávě-
la a učila je, jak ji tvořit. Ale zda bude 
tvůrčí člověk dodržovat pravidla a na-
kolik, to už je na něm, ale jakési regule 
psaní vynalezl už pan Aristoteles a ty 
stále platí.

Jak vidíte budoucnost české 
literatury?

To bych se neodvážila věštit. Ale při-
padá mi, že současná česká literatura 

patří dost ženám – a to jak autorkám, 
tak čtenářkám. Ale to se může změnit, 
protože i literární svět by měl být gen-
derově vyvážený.

Co byste poradila začínajícím 
spisovatelům?

Trvat si na svém vidění světa. A nepři-
stupovat k psaní jako možnosti, jak se 
stát slavný, vážený a bohatý. Někdy ří-
kám, že nejdůležitější je psát, jak mi 
zobák narostl. Na nic si nehrát. Psaní 
musí vycházet ze srdce.

Jaký názor máte na to, že v poslední 
době vycházejí spíše detektivky, sci-fi, 
thrillery? Někdy jsou až moc brutální. 
Oddychových knížek oproti těmto se 
současným čtenářům nabízí pomálu.

Podle mě jsou detektivky, sci-fi a thri-
llery oddychové! A pomálu vychází 
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Zveme vás /// U nás /// na YouTube

Čakovické zprávičky

Nabízíme vám další vydání 
Čakovických zpráviček. Na 
oficiálním youtubovém kanálu 
městské části Praha-Čakovice je 
můžete sledovat pravidelně jednou 
za 14 dní.

Čakovický videoměsíčník

Souhrn důležitých událostí najdete v jednom pořadu. A nejen 
to. Tentokrát se zde můžete podívat na rozhovor s Annou 
Syslovou – kronikářkou oddílu národní házené 
TJ AVIA Čakovice.

Farnost plánuje velké opravy
Farnost plánuje velké opravy v Čakovicích. A které 
to budou? Tak o tom právě hovoří čakovický farář 
František Čech.

Virtuální prohlídka komunitního 
centra Sýpka

Pokud jste se nestihli ještě podívat do 
nového čakovického komunitního centra 
Sýpka, můžete se do něj podívat virtuálně. 
Průvodkyní je koordinátorka Sýpky 
Michaela Kubernatová a o dalších plánech 
v komunitním centru informuje první 
místostarosta Alexander Lochman.

Miss a ideální mladý muž SOŠ a SOU Čakovice

V soutěži se utkalo šest dívek a šest mladých mužů. Celou 
akci moderoval Jan Čenský. Soutěž je natolik slavná, že ji 
navštívil dokonce pražský primátor Bohuslav Svoboda.

Jsme teď i na YouTube!

Sledujte na telefonu, co se děje ve vaší 
městské části – kdykoliv, kdekoliv, i z pohodlí 
vašeho domova. 
Jednoduše načtěte QR kód a užijte si to.

JSME
TEĎ I NA

→ ←

Městská část Praha-Čakovice vás srdečně zve na podvečer plný hvězd s Irenou Obermannovou 12. června 
ve středu od 17 hodin na zahradu místní knihovny v Třeboradicích, Schoellerova 11. Můžete se těšit na milé 
setkání se známou spisovatelkou, povídání o jejích knížkách a vztazích. A taky na trochu čtení z její poslední 

knihy, kterou si budete moci zakoupit přímo na místě. Samozřejmě zazní písničky Daniela Kohouta.  
Doprovodí ho Jan Ponocný. Občerstvení je zajištěno. Vstup je zdarma.

spíš těch náročnějších knížek – ale ani 
to vlastně není pravda. Knížek zkrátka 
vychází hodně, Češi hodně čtou a je na 
každém, co si ke čtení zvolí.

Scénáristicky se podílíte na seriálu 
Jedna rodina. Jeden z hlavních 
hrdinů se přestěhuje od své 
současné manželky k té bývalé. 
To, že se nemůže rozhodnout 
a vlastně chce obě, je reálné. Ale 
je ve skutečném životě reálné, že 
obě ženy s ním absolvovaly sezení 
u psychologa? Já jako žena bych to 
asi odmítla.

Pro Jednu rodinu píšu takzvané dialo-
gové scénáře, vývoj dějů úplně nevy-
mýšlím. Ale postavy, potažmo scéná-
risté, přece mají plné právo chovat se 
nezvykle, dokonce si myslím, že je to 
činí zajímavějšími. Třeba i natolik, že 
se mě na to ptáte v tomto rozhovoru.

S dcerou Berenikou připravujete 
nový projekt. Můžete nás do něho 
nechat trochu nahlédnout?

Nemůžu. Je to přísně tajné.

Pustil vám Dan nějakou novou 
písničku z připravované desky 
Anebone? A co na to říkáte?

Dan mi své nové skladby posílá a zdá 
se, že můj názor je pro něj hodně dů-
ležitý. Což mě nesmírně těší. Tak tro-
chu se tím vracíme do mladých let. Ale 
největší radost mi dělá, že už zase tvo-
ří. Nechápu, kam se na těch dvacet let 
ztratil jeho talent.

Na čem nyní pracujete?
Snažím se spoludotvářet osobnosti 
svých vnoučátek a vše ostatní je zatím 
tajné. 
///

Michaela Šimůnková

Irena Obermannová je česká spi-
sovatelka, scénáristka a dramatur-
gyně. Její poslední kniha Babička 
Is Not Dead vyšla v říjnu loňského 
roku. Některé její knihy se dočka-
ly i filmové podoby. Je autorkou 
scénářů k filmům, jako jsou napří-
klad Řekni to psem, Divnovlásky 
a Deník šílené manželky. Pro nyní 
vysílaný seriál na TV Nova Jedna 
rodina píše tzv. dialogové scénáře.
S bývalým manželem Danielem 
Kohoutem má dvě dcery, Rozálii 
Kohoutovou a Bereniku Kohouto-
vou. Rozálie Kohoutová je kame-
ramanka, scénáristka a režisérka 
dokumentárních filmů, Berenika 
Kohoutová také úspěšně působí 
v umělecké branži jako zpěvačka, 
herečka, blogerka a spisovatelka.

Daniel Kohout je muzikant, skla-
datel, textař, zpěvák a moderátor 
v Radiu Beat. V současné době do-
končuje novou desku Anebone.

Jan Ponocný je skladatel, pro-
ducent, kytarista, zpěvák. Složil 
hudbu k mnoha českým filmům. 
Perfect Days – I ženy mají své dny, 
Revival, Buko a k seriálu Zločiny 
velké Prahy. Jeho písně nahráli na-
příklad Ewa Farna, Helena Zeťová, 
Anna K., Václav Koubek, Ilona Csá-
ková, Laura a její tygři, Helena Von-
dráčková, Ivan Hlas, Zdeněk Drda, 
Jean Couture nebo Bradley Stratton. 
Devět let živě vystupoval s Ivanem 
Hlasem nebo s Annou K. Podílel se 
na několika desítkách CD.

Zdroj: ČSFD.cz

Fo
to
: D
an
 K
oh
ou
t 
a 
H
on
za
 P
on
oc
ný
, a
ut
or
 J
iří
 R
og
l

Budeme rádi, když se budete o dění v měst-
ské části spolu s námi zajímat a youtubový 
kanál městské části Praha-Čakovice odebírat.
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Senioři /// U nás Senioři /// U nás

Den Čas Akce Prostor Poznámka

Pondělí

9.00–10.00 Angličtina Klub seniorů
10.00–11.00 Jóga na židlích DPS

14.00 Svaz tělesně 
postižených Klub seniorů

15.00–16.00 Přednáška Diakonie Schoellerův sál 1. pondělí v měsíci

16.00–18.00 Konzultace v sociální 
oblasti Klub seniorů (mimo 1. pondělí 

v měsíci)
17.00 Jóga tělocvična ZŠ

Úterý

09.00 Nordic Walking zámecký park celoročně

9.00–10.00 Angličtina – 
začátečníci Klub seniorů

10.10–11.10 Angličtina – pokročilí Klub seniorů

Čtvrtek
9.00 Nordic Walking zámecký park
9.30–10.30 Němčina Klub seniorů
10.45–11.45 Jóga na židlích Klub seniorů

Pátek 9.00–11.00 Tvůrčí dílna pro 
seniory

Komunitní centrum 
Sýpka

poslední pátek 
v měsíci

Kontakty

Informace o kurzech a aktivitách pro seniory: Kateřina Marszálková,
tel. 283 061 426, e-mail marszalkova@cakovice.cz
Přihlášky na kurzy: Šárka Matrasová, tel. 283 061 427,
e-mail sarka.matrasova@cakovice.cz

Letní věnec nejen na dveře
V pátek 31. května od 11 hodin se můžete tentokrát již v komunitním centru Sýpka zúčastnit tvůrčí dílny a vyrobit si 
krásný letní věnec.

Poradna pro pečující aneb jak zvládnout péči o blízkého člověka
V pondělí 3. června se koná další přednáška, na kterou vás srdečně zve Diakonie Praha, od 15 do 16 hodin 
v Schoellerově sále čakovického zámku. Po ukončení přednášky budou probíhat konzultace.

Ubrousková technika
Na vaše přání tvůrčí dílna bude 28. června v pátek od 9 do 11 hodin zaměřena na ubrouskovou techniku. Přijďte si do 
komunitního centra Sýpka ozdobit třeba květináč.

Poukázky do prodejen Lidl
Na poukázky do prodejen Lidl v celkové hodnotě 250 Kč má nárok každý senior z naší městské části, který dosáhl věku 
65 let. Poukázky se vydávají po předložení občanského průkazu na podatelně MČ Praha-Čakovice (Cukrovarská 52/24). 
Poukázky lze využít ve všech prodejnách Lidl a k vydání jsou od 1. 5. 2024. POZOR! Platnost poukázek je omezena na 
1 rok.

Kurzy pro seniory
26. 6.  Vlakem  za  poznáním  barokní 
perly, zámku Liblice
Sraz účastníků na nádraží Čakovice 
v 10.00 – odjezd vlaku v 10. 12. Po pří-
jezdu do Byšic (v 10.47) vyrazíme na 
cca půlhodinovou cestu k zámku Liblice, 
který je nazýván perlou pozdního baro-
ka. Zde nás čeká prohlídka s průvodky-
ní. Poté se můžeme věnovat skupinové 
nebo individuální prohlídce krásných 

Vycházky s kronikářkou
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Připravila pro vás 1.S
gymnázium Čakovice

Gymnázium Čakovice ve spolupráci 
s MČ Praha-Čakovice srdečně zvou na

SENIORSKÝ
KVÍZ

V PŘÍRODĚ 
Koná se dne 

20. června 2024 v 10:00.

Potkáme se 
na úřadě MČ Čakovice.

Sebou si určitě vezměte pití a trekovou 
obuv, dále pak doporučujeme  
propisku, mobil, trekové hole  
a něco k zakousnutí.

Nezapomeňte na dobrou náladu :)

185x166.indd   2185x166.indd   2 15.05.24   8:1515.05.24   8:15

zámeckých exteriérů (francouzská za-
hrada, anglický park, obora). Součástí 
zámecké obory je také unikátní slatinná 
louka a dvě naučné stezky (malý a velký 
okruh). Mapu obory si zájemci vyzved-
nou na recepci zámku. Vstupné do zám-
ku je 60 Kč pro seniory. Předpokládaný 
návrat vlakem z Byšic bude v 16. 42. ///

Na zámeckou romantiku se s vámi těší 
kronikářka Jarka Krákorová.

Přihlášky na kvíz: Šárka Matrasová, tel. 283 061 427



26  U nás v Čakovicích /// www.cakovice.cz 06–2024 /// U nás v Čakovicích 2706–2024 /// U nás v Čakovicích 27

Sport /// U nás
Fo
to
: a
rc
hi
v 
N
H
 Č
ak
ov
ic
e

Fo
to
: J
us
t 
D
an
ce

Druhé družstvo čakovické 
házené, KH Čakovice 
(1931–1948)

Čakovická děvčata z Just Dance 
sbírají další úspěchy

Po neshodách s vedením Sokola a pře-
chodu několika hráčů k oddílu DTJ v roce 
1930 odešli ze Sokola následujícího roku 
i zbylí hráči, kteří si založili vlastní oddíl: 
Klub házené Čakovice.

V prvním roce působení měl od-
díl družstvo dorostenek, dorosten-
ců a mužů. Poslední zmínění ještě toho 
roku vyhráli II. třídu pražského mistrov-
ství Reinerovy župy a následující sezo-
nu postoupili do soutěže I. třídy, ve kte-
ré vyhráli svou skupinu a byli zařazeni 
do nejvyšší soutěže, kde hrála družstva 
z celé republiky. Rok 1933 byl pro KH 
vrcholem úspěchů. Družstvo mužů hrá-

lo v nejvyšší soutěži mezi nejlepšími há-
zenkářskými týmy a obsadilo (pouze pro 
horší poměr branek) druhé místo. Toho 
roku bylo založeno i družstvo žen, kte-
ré se účastnilo soutěže pražského kraje 
a hned první rok se umístilo na třetí příč-
ce. Rychlý vzestup však vystřídal rychlý 
pád a na začátku jara následujícího roku 
přišla krize. Někteří hráči z mužského 
týmu odešli na vojnu, jiní zcela zanecha-
li aktivní činnosti, a protože oddíl nevě-
noval dostatečnou péči mládeži, nebylo 
z koho družstvo doplnit. Klub se navíc 
potýkal s nedostatkem financí, kvůli ně-
muž 1. května 1934 odeslal dopis obec-

nímu úřadu, kde prosil o poskytnutí fi-
nanční podpory. Přestože se obecní rada 
rozhodla věnovat klubu 200 Kč, finanční 
problémy se tím vyřešit nepodařilo, stej-
ně tak nedostatek hráčů. Koncem roku 
1934 byl proto KH Čakovice rozpuštěn 
a zbývající hráči se vrátili zpět do Sokola.

Obnovené družstvo národní házené se 
v Sokole poučilo z předchozího neúspě-
chu v péči o nastupující generaci a ihned 
založilo družstvo žákovské. Ani tak ale 
tamější házená neměla dlouhého trvá-
ní. V době obsazení našeho území naci-
stickými jednotkami byl Sokol z úřední-
ho rozhodnutí rozpuštěn a sport se mohl 
nadále provozovat pouze pod hlavičkou 
DTJ, kde byl druhý čakovický házenkář-
ský oddíl. Sokolští házenkáři se tak roz-
hodli uzavřít dohodu s SK Čakovice, kte-
rý měl pouze oddíl kopané, a v tomto 
sportovním klubu založili i oddíl házené, 
do kterého všichni kolektivně přešli.

V družstvu SK dominoval tým doros-
tenců. Ten roku 1942 vyhrál mistrov-
skou soutěž pražského kraje a postoupil 
do kvalifikačních bojů o titul přeborníka 
Čech. I v nich se čakovičtí dorostenci dr-
želi na vrcholku tabulky. Téhož roku bylo 
založeno i družstvo dorostenek.

Osvobozením Československa v roce 
1945 skončilo čtyřleté hostování házen-
kářů v SK, kteří se mohli vrátit zpět pod 
Sokol. V podzimní části mistrovské sou-
těže roku 1946 vedlo družstvo mužů ta-
bulku bez jediné porážky a následující 
rok postoupilo do I. A třídy. Počátkem 
roku 1947 bylo ustaveno také sokolské 
družstvo žen a dorostenek.

Příští měsíc se dočtete o sjednocení 
čakovických házenkářských oddílů opět 
pod Sokolem a o zdejším vývoji v 50. 
a 60. letech, mimo jiné i o mužské a žen-
ské reprezentaci ve II. lize. ///

Mgr. Anna Syslová
zpracoval Michal Káva

Dance Cup,“ vypráví Soňa Čečetková.
Kroužek Just Dance funguje v Čakovi-

cích již od roku 2018. „S dětmi jsme za-
čali nacvičovat jednoduché choreografie, 
učili se jednoduché kroky a zkoušeli im-
provizaci a základy gymnastiky. Na konci 
školního roku jsme pak připravili drob-
né vystoupení,“ vzpomíná Soňa na začát-
ky kroužku. Postupem času se děvčata 
zlepšovala. „Z amatérek se děvčata vytré-
novala natolik, že jsme začaly chodit na 
první soutěže, kde jsme nabraly spoustu 
inspirace a zkušeností,“ pokračuje.

Děvčat je v kroužku momentálně 25. 
Kapacita je tak zcela naplněna. „Jsme 
omezené pravidly tanečních soutěží, pro 
velké formace je maximální počet právě 
25. Nových členů bereme každý rok jen 
několik. Záleží na tom, kolik tanečnic ne-
pokračuje do další sezony,“ vysvětluje 
Soňa Čečetková. Děvčata jí dělají ohrom-
nou radost. „Jsem na ně ohromně pyšná,“ 

„Letos si žákyně zatančily na soutěžích 
Taneční skupina roku, Czech Dance 
Tour, Děti v akci a Mia festival. Dívkám 
se opravdu dařilo a vytančily si deset 
zlatých medailí, tři stříbrné a jednu 
bronzovou,“ přibližuje úspěchy vedoucí 
kroužku Soňa Čečetková. „Na soutěžích 
se děvčata přestavila s show dance cho-
reografií s názvem V roku draka a lido-
vou sestavou Dahlia. Děti také pracovaly 
na malých formacích, ve kterých si rov-
něž vytančily cenné kovy,“ pokračuje ve 
výčtu získaných ocenění.

Jejich aktuální úspěch je čerstvý. Na 
konci dubna se čakovická děvčata zú-
častnila mistrovství Čech, svoji kategorii 
vyhrála, a stala se tak mistryněmi! „Díky 
tomu budou Čakovice reprezentovat na 
mistrovství České republiky v pražském 
O2 Universu a taktéž postoupily na mis-
trovství Evropy do chorvatské Opatije. 
Tanečnice ještě čeká také soutěž Czech 

Sport /// U nás

V minulých měsících jste se dočetli, jak se v Čakovicích začala hrát 
národní házená a jaké byly její osudy do roku 1930/1931, kdy 
došlo k odštěpení dvou samostatných oddílů – DTJ a KH Čakovice. 
V posledním čísle bylo pojednáno o činnosti DTJ.

Žákyně z kroužku Just Dance při Základní a Mateřské škole Dr. Edvarda Beneše prožívají mimořádně 
úspěšnou sezonu a sbírají jeden cenný úspěch za druhým.

Webové stránky oddílu: 
www.nhcakovice.cz
Facebook: NH Čakovice
Instagram: hazenacakovice

Tým SK Čakovice. Turnaj v Mladé Boleslavi 
1942, 1. místo

usmívá se a pokračuje: „Nejen na výsled-
ky ze soutěží, já si hlavně cením toho, jak 
na sobě pracují. Chce to neskutečné se-
bezapření a spoustu odříkání. Skoro ka-
ždý měsíc máme víkendové soustředění, 
děti mají dvakrát týdně tréninky. Často si 
musí odpustit návštěvy kamarádek, vol-
nou zábavu a výlety jen kvůli tomu, aby 
pracovaly na sestavách. Spousta děvčat 
tancem žije a ve volných chvílích na sobě 
pracuje,“ nešetří slovy chvály na svoji 
partu.

„Jsem za celý náš tým dětí a rodičů vel-
mi vděčná a vážím si podpory, které se 
nám dostává. A kdo by chtěl vidět naše 
vystoupení, ať přijde 22. června na Ča-
kovický spolkový den,“ dodává na závěr 
Soňa Čečetková.
///

Michal Káva
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Při  mobilním  (zastávkovém)  sběru 
lze bezplatně odložit následující dru-
hy nebezpečného odpadu: ředidla, ky-
seliny a hydroxidy, lepidla a pryskyřice, 
fotochemikálie, pesticidy (přípravky na 
hubení hmyzu, hlodavců, plevelu, od-
straňování plísní), odpad s obsahem rtu-
ti (např. rtuťové teploměry), mazací oleje 
a tuky, barvy, tiskařské barvy, detergen-
ty obsahující nebezpečné látky (čisticí 
a odmašťovací prostředky), léky. Kapal-
né nebezpečné odpady musí být předány 
v pevně uzavřených nádobách!
Nelze  odložit:  stavební opad, objemný 
odpad elektrozařízení apod. ///

Mobilní sběr nebezpečných odpadů 
a potravinářských olejů 2024
Datum – den Zastávka

čas od / do

Po–Pá So

1. 6.–so
20. 7.–so
27. 8.–út

1. křižovatka ul. Schoellerova – V Pačátkách 15.00–15.20 8.00–8.20

2. křižovatka ul. Schoellerova – U Hřbitovů 15.30–15.50 8.30–8.50

3. křižovatka ul. Bělomlýnská – U Bílého Mlýnku (u garáží) 16.00–16.20 9.00–9.20

4. křižovatka ul. Schoellerova – Cukerní 16.30–16.50 9.30–9.50

5. křižovatka ul. Ke stadionu – Jizerská 17.00–17.20 10.00–10.20

6. ul. Něvská (MŠ 120 – parkoviště) 17.30–17.50 10.30–10.50

7. křižovatka ul. Cukrovarská – Vyhlídkova 18.00–18.20 11.00–11.20

8. křižovatka ul. Polabská – Krčmářovská 18.40–19.00 11.40–12.00

Mobilní sběr nebezpečného odpadu pro občany zajišťuje a financuje hlavní město Praha.

VOK na 
bioodpad
2024
Tyto kontejnery jsou určeny na zahradní 
odpad – listí, trávu, větve, neznečištěnou 
zeminu, případně kuchyňský bioodpad 
rostlinného původu bez živočišných 
zbytků. VOK na bioodpad zajišťuje a fi-
nancuje MHMP.

Z MHMP máme  přiděleno  na  období 
1–6/2024 12 ks VOK na bioodpad.
červen – 8. 6. , 22. 6.

Kontejnery budou přistavovány v sobotu 
mezi 9.00 a 12.00 hod.

Stanoviště těchto kontejnerů jsou 
následující:
Třeboradice
– parkoviště u hřbitova, 1 ks

Miškovice
– Na Kačence, 1 ks
///

VOK na 
objemný odpad
2024
Upozorňujeme, že do těchto nádob je 
zakázáno odkládat nebezpečný odpad, 
(tj. televize, lednice, pneumatiky, chemi-
kálie, zářivky, autobaterie), dále odpad 
stavební a živnostenský a také bioodpad 
(na ten jsou přistavovány speciální VOK 
jen na bioodpad, tj. na větve, trávu, ovo-
ce atd.).

Z MHMP máme  přiděleno  na  období 
1–6/2024 16 ks VOK
červen – 12. 6. , 26. 6.

Kontejnery budou přistavovány ve stře-
du ve 14.00 hod. a odvoz bude ten samý 
den v 18.00 hod.

Stanoviště těchto kontejnerů:
Třeboradice – parkoviště u hřbitova, 1 ks
Miškovice – Na Kačence, 1 ks ///

Vážení občané,
s jarními měsíci přichází i zahrád-
kářská sezona. Ale kam s bioodpa-
dem? Můžete využít nabídku Magis-
trátu hlavního města Prahy a nechat 
si přistavit nádobu na rostlinný od-
pad. Tato  služba  je  poskytována 
zdarma. Žádost o nádobu na bio-
odpad a veškeré informace najdete 
zde: bio.praha.eu/formular

Dovolená 
MUDr. Kateřiny Knopové
od 15. 7. 2024 do 26. 7. 2024
od 5. 8. 2024 do 9. 8. 2024
Zastupuje MUDr. Lada Pöschlová
Dr. Marodyho 21/460, Čakovice
Nutné se předem telefonicky 
objednat na tel. 283 931 419.

Organizujete 
v naší MČ 
kroužky pro děti?
Nabízíme sportovním oddílům 
a  organizátorům kroužků mož-
nost prezentace mimoškolních 
aktivit pro děti a mládež prostřed-
nictvím časopisu U nás v Čakovi-
cích ve vydání 9/2024 s distribucí 
30. srpna 2024.
V případě zájmu prosíme o zaslání 
následujících informací na adresu 
simunkova@cakovice.cz.

Požadované informace:
Název sportovního oddílu nebo 
organizace, druh činnosti, věková 
kategorie, termín náboru, místo 
konání, cena a  kontakt. Prosíme 
o připojení dvou až tří fotografií.

Uzávěrka je 31. 7. 2024.

Blokové čištění komunikací – červen
5. 6. Čakovice – Na Barikádách v úse-
ku Polabská–Cukrovarská, Plajnerova 
v úseku Polabská–Církova, Vyhlídkova 
v úseku Polabská–Cukrovarská, Zámišo-
va, Církova
12. 6. Čakovice – Ostravická, U Párníků, 
Jizerská v úseku Vážská–Oderská
19. 6. Miškovice – Radonická, Na 
Mýtě, Zápská, U Zbrojnice, Bendlova, 
Košátecká
26. 6. Čakovice – Svitavská v úseku 
Něvská–Ostravická, Dyjská, Myjavská, 
Něvská v úseku Vážská–Oderská ///

Od 1. května 2024 se prodlouží sobotní 
otevírací doba deseti sběrných dvorů, 
které provozují Pražské služby. V období 
letního času se otevírací doba prodlouží 
o tři hodiny do 18 hodin, v období zim-
ního času bude otevírací doba prodlou-
žena do 17 hodin. Provozní doba těchto 
sběrných dvorů se tímto sjednotí a jak 
v pracovní dny, tak v sobotu budou ote-
vřeny shodně.

Hlavní město nyní zajišťuje provoz cel-
kem 20 sběrných dvorů a změna se týká 
pouze sběrných dvorů, které pro hlavní 
město provozují Pražské služby. Dalších 
osm sběrných dvorů pro Prahu provozují 
soukromé firmy, které vzešly z výběrové-
ho řízení. Také zde se počítá s prodlouže-
ním provozní doby, změna bude prove-
dena při přesoutěžení těchto smluv. 
U dalších dvou sběrných dvorů se před-
pokládá, že změna otevírací doby začne 
v roce 2025.

Pro hlavní město Pražské služby pro-
vozují celkem 10 sběrných dvorů:
• Sběrný dvůr Zakrytá,
• Sběrný dvůr Klikatá,
• Sběrný dvůr Puchmajerova,
• Sběrný dvůr Proboštská,
• Sběrný dvůr Pod Šancemi,
• Sběrný dvůr Generála Šišky,
• Sběrný dvůr Za Zastávkou,
• Sběrný dvůr Jilemnická,
• Sběrný dvůr Podnikatelská,
• Sběrný dvůr Bečovská.

Sběrné dvory hl. m. Prahy patří mezi 
stěžejní součásti komplexního systému 
nakládání s komunálním odpadem v hl. 
m. Praze. Zajištění služby bezplatné-
ho odkládaní komunálních odpadů pro 
občany hl. m. Prahy vyplývá ze zákona 
č. 541/2020 Sb., o odpadech, a je také 
ukotveno v Plánu odpadového hospo-
dářství hl. m. Prahy. Jejich provoz z velké 
části eliminuje množství černých skládek 
na území města. Cílem HMP je zajistit do-
statečný počet sběrných dvorů rovno-
měrně na celém území města.

Sběrné dvory slouží primárně pro ob-
čany s trvalým pobytem na území hlavní-
ho města Prahy, zdarma jim je umožněno 
odkládat následující druhy komunálních 
odpadů – objemný odpad, odpad ze zele-
ně, dřevo, obnošený textil, oděvy a obuv, 
kovový odpad, papír, sklo, plasty, nápo-
jové kartony, nebezpečné odpady, pou-
žitý potravinářský olej a tuk a dále také 
vyřazená elektrozařízení a pneumati-
ky v rámci zpětného odběru výrobků. 
Na osmi sběrných dvorech je v provo-
zu Reuse-point, který slouží jako místo 
pro odložení stále funkčních předmětů 
v rámci podpory principů předcházení 
vzniku odpadů a jejich opětovného vy-
užití. Z celkového počtu osmi Reuse-po-
intů jich šest provozují Pražské služby. 
Dále je, nad rámec zákonných povinnos-
tí, na sběrných dvorech možné odevzdat 
stavební odpad do 12 m3 na osobu a rok 
zdarma. ///

Nová otevírací doba u sběrných dvorů provozovaných Pražskými službami:
LETNÍ ČAS ZIMNÍ ČAS

pondělí 8.30–18.00 8.30–17.00
úterý 8.30–18.00 8.30–17.00
středa 8.30–18.00 8.30–17.00
čtvrtek 8.30–18.00 8.30–17.00
pátek 8.30–18.00 8.30–17.00
sobota 8.30–18.00 8.30–17.00
neděle a svátky zavřeno zavřeno

Rozšíření otevírací doby sběrných dvorů, 
jejichž provozovatelem jsou Pražské služby
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Kalendář /// U nás

1. SO
Den dětí s pokémony 
v OC Letňany
Přijďte na Den dětí do OC Let-
ňany a objevte fascinující svět 
pokémonů! OC Letňany při-
pravilo den plný zábavy, který 
vám umožní rozšířit svou 
sbírku karet, naučit se a zahrát 
si karetní hru Pokémon TCG 
a užít si soutěže s pokémony. 
Pro nejmenší bude připraven 
dětský koutek, kde najdou 
omalovánky s oblíbenými 
pokémony, nebo workshop 
na výrobu pokebalu! Během 
dne na vás čeká soutěž, která 
prověří vaše znalosti o kartách, 
karetní hře, seriálu a všem, co 
se pokémonů alespoň trochu 
týká. Když vám to nevyjde 
v pokémon kvízu, nezoufejte, 
možnost vyhrát budete mít 
také v tombole. Akce se koná 
od 10 hodin v prvním patře 
v zelené relax zóně.

3. PO
Poradna pro pečující 
aneb jak zvládnout péči 
o blízkého člověka
Jedna z dalších přednášek 
Diakonie Praha se koná od 
15 hodin v Schoellerově sále 
čakovického zámku. Následo-
vat budou konzultace.

4. ÚT
Jak se hledá písnička
Děti se mohou těšit od 10 
hodin na představení Divadla 
ze šuplíku v půdních prosto-
rách čakovického zámku. Akci 
pořádá Cirkus – centrum pro 
rodinu. Vstupné je 50 Kč.

Kalendář na červen 2024
5. ST
Dětský den
Na oblíbenou dětskou akci 
v zámeckém parku u Zá-
meckého rybníka zvou děti 
s rodiči čakovičtí rybáři od 
16 hodin.

7. PÁ
Noc kostelů
Farnost Čakovice u příležitos-
ti celorepublikové akce Noc 
kostelů si pro vás připravila 
bohatý program nejen pro 
dospělé, ale i pro děti od 
15 hodin u kostela sv. Remi-
gia.

8. SO
Neckyáda
Zábavné odpoledne můžete 
prožít od 14 hodin u miško-
vického rybníka se spolkem 
Miškus.

Letňanský triatlon
1. ročník sportovního klání se 
koná od 11 hod. jak na území 
Letňan, tak i na území Čako-
vic. Termín uzávěrky on-line 
přihlášek je 3. 6. 2024. Více 
informací www.letnany.cz/
letnansky-triatlon/d-64680.

12. ST
Láska, nenávist, 
přátelství
Na příjemné povídání se 
známou spisovatelkou a scé-
náristkou Irenou Oberma-
nnovou se můžete těšit od 
17 hodin na zahradě místní 
knihovny v Třeboradicích. 
Program doplní hudební 
vystoupení.

15. SO
Pochod za výzo
Na turistickou trasu s dětmi 
se můžete vydat od 9 hodin 
ze železniční zastávky Praha-
-Čakovice. Cíl je tentokrát 
u místní knihovny Třebora-
dice.

20. ČT
Seniorský kvíz v přírodě
Gymnázium Čakovice s měst-
skou částí Praha-Čakovice 
srdečně zve všechny senio-
ry od 10 hodin na výšlap 
s kvízy.

Zámecká noc
ZUŠ Marie Podvalové pro vás 
připravila nezapomenutelný 
kulturní zážitek od 18 hodin, 
a to jak v interiéru čakovic-
kého zámku, tak i na jeho 
nádvoří.

22. SO
Čakovický spolkový den
Den plný soutěží pro vaše děti 
a bohatý kulturní program, 
který tradičně organizuje 
spolek Bílej mlejn Čakovice, 
můžete zažít v čakovickém 
zámeckém parku od 14 hodin. 
Zároveň se zde můžete sezná-
mit ve stánku městské části 
s vítěznými projekty Partici-
pativního rozpočtu.

24. PO
Online zápisy do kurzů
Cirkus – centrum pro rodinu 
otevírá online zápisy do kurzů 
od září 2024 pro děti i dospě-
lé. Více informací najdete na 
www.centrumcirkus.cz.

28. PÁ
Celostátní výstava lilií
Výstava bude slavnostně 
zahájena v 10 hodin. Královny 
květin můžete obdivovat až do 
30. června. ///

Sběratel s více něž 30letou 
praxí, koupí a bezplatně 
ohodnotí starožitnosti všeho 
druhu
Např: obrazy, mince, zlato, 
hodiny, porcelán a další 
starožitnosti.Platím vždy 
hotově na místě. Nejlepší ceny 
od sběratele! 732 961 266

ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU 
NA SKLÁDKU
Vyklízíme sklepy, byty, 
pozůstalosti, zahrady atd.
Naložíme a odvezeme 
nepotřebné věci za rozumnou 
cenu. STĚHOVÁNÍ.
Tel. 773 484 056

Nabízím soukromou výuku 
anglického a německého 
jazyka včetně doučování 
žáků ZŠ a SŠ. 20 let praxe. 
Osobně v Čakovicích, 3 minuty 
od ZŠ nebo online. 
Cena: 490 Kč/60 minut. 
Tel. 608854770.

MALOVÁNÍ ČAKOVICE – rych-
lé, kvalitní a čisté vymalování 
bytu či domu dle vašich před-
stav. Profesionální služby. 
Tel.: 736 734 947.

ŽALUZIE, ROLETY, plisé, 
sítě proti hmyzu, marký-
zy, garážová vrata, garnýže, 
shrnovací dveře, silikonová těs-
nění. Petříček, tel. 606 350 270, 
286 884 339, 
www.zaluzie-rolety-praha8.cz

INSTALATÉR - NABÍDKA 
SLUŽEB PLYN - opravy na 
plynovodu a připojení spotřebičů, 
TOPENÍ - opravy a výměny 
vadných součástí, VODA – opravy 
a výměny na rozvodu vody. 
Tel. 606 552 994.

Inzerce ///

Koupím řadovou garáž v Čakovi-
cích za rozumnou cenu. Stav neroz-
hoduje. Tel. 724 542 731

Poznamenejte si jeden důležitý 
termín. Odevzdání vašich 
podkladů do letního vydání 

(tj. 7–8/2024) pro publikování 
pozvánek, prezentování akce 
v kalendáři akcí a inzerce je 

nejpozději do 5. června. Toto číslo 
vyjde 21. června.

Chcete inzerovat 
v letním vydání 
časopisu U nás 
v Čakovicích?
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Pohár České Republiky 2024
v národní házené, kategorie starších žaček

pořádá oddíl národní házené TJ AVIA Čakovice
Kdy: 14. 6. 2024 až 16. 6. 2024
Kde: hřiště národní házené ulice K sedlišti, Praha 9–Čakovice GPS:50.1457792N, 14.5275792E

Program akce:
Pátek 14. 6.–zahájení turnaje, nástup družstev
zápasy jednotlivých oblastí 10:00–18:00 podle rozpisu turnaje

Sobota 15. 6.–zápasy jednotlivých oblastí 8:00 – 18:00 podle rozpisu turnaje

Neděle 16. 6.–zápasy jednotlivých oblastí 8:00 – 11:00 podle rozpisu turnaje
11:25 Slavnostní nástup a vyhlášení výsledků

Srdečně zveme všechny příznivce našeho sportu a také všechny, kteří se chtějí s naším sportem seznámit a zafandit děvčatům 
z celé republiky. Tento celostátní turnaj pořádáme také v rámci oslav našeho 100letého výročí založení našeho oddílu.
Rozpis zápasů a další podrobnosti vyvěsíme na našich stránkách www.nhcakovice.cz cca týden před začátkem turnaje.
Těšíme se na vás! ///

Za oddíl národní házené Čakovice Helena Špatková

Přijmeme  prodavačku  do  vino-
téky  v  Čakovicích.  Vhodné jako 
přivýdělek pro aktivního důchod-
ce. Informace na tel: 777 037 215

Hledám v Čakovicích a okolí 
pronájem garáže nebo prostor 
ke garážování motorky. Tel. 
725 847 519 ///

Fo
to
: M
ic
ha
el
a 
Ku
be
rn
at
ov
á



Klub českých turistů  
a Sousedský Třeboradický Spolek

Vás zvou na 5. ročník v sobotu 15. června 2024

POCHOD ZA VÝZO 

Start: od 9 do 11 hodin na železniční zastávce Praha-Čakovice

Cíl: Místní knihovna Třeboradice

Na trase potkáte 7 trpaslíků, kteří vám zadají malý sportovní úkol 
a po jeho splnění dostanete malou odměnu. 

Startovné: děti do 6 let zdarma, mládež do 15 let 15,- Kč, 
členové KPMV 20,- Kč, ostatní 30,- Kč

V cíli opékání buřtů, které budou pro vás připraveny.

Těšíme se na vás

16. VÝSTAVA

Celostátní výstavu lilií pořádá organizace ČSZ 

MARTAGON za podpory MČ Praha Čakovice

28. 6. 2024

29. 6. 2024

30. 6. 2024

10:00 hod. Slavnostní zahájení

poté otevřeno do 19:00 hod.

9:00 - 19:00 hod.

9:00 - 17:00 hod.

Výstava se bude konat v Schoellerově sále 

čakovického zámku

Více info. na www.martagon-lilie.cz

P Ř I J M I  V Ý Z V U  A  R E G I S T R U J  S E !

K o l o

B ě h

Koupaliště Čakovice - přírodní nevyhřívaný bazén

LETŇANSKÝ TRIATLON
8.ČERVNA 2024
OD 11:00
P l a v á n í
8 - 11 let (ročníky 2013 - 2016)- 50 m
12 - 15 let (ročníky 2009 - 2012)- 100 m
16 - 99 let (ročník 2008 a starší) - 200 m

8 - 11 let - 2 km
12 - 15 let - 5 km
16 - 99 let  - 10 km

Přejezd z Čakovic do Lesoparku Letňany

8 - 11 let - 1 km
12 - 15 let - 2 km
16 - 99 let  - 3 km

Lesopark Letňany

Š t a f e t a  m o ž n á

O S K T @ L E T N A N Y . C Z

L E T N A N Y . C Z

MČ PRAHA 18 
ve spolupráci s MČ Praha-Čakovice
VÁS SRDEČNĚ ZVOU NA

Městská část
Praha-Čakovice



14. - 16.6 2024
HŘIŠTĚ TJ AVIA ČAKOVICE

POHÁR ČESKÉ REPUBLIKY POHÁR ČESKÉ REPUBLIKY 

STARŠÍ ŽAČKYSTARŠÍ ŽAČKY
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pro dospělé a mladistvé (od 15 let) 
systemickou cestou

PhDr. Veronika Kostová
Praha 9 – Čakovice a Praha 1 – Nové Město
terapie@atelier45.cz                       www.atelier45.cz/terapie

psychoterapie 
I n d i v i d u á l n í 
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PEFC/08-35-0084

Nabízíme palivové dříví
jehličnaté - listnaté měkké - listnaté tvrdé

palivo@lesy-praha.cz
www.lesypraha.cz

P ražské lesy slouží především všem k odpočinku a rekreaci. 
Dříví, které prodáváme, pochází z občasných výchovných 
probírek a lokálně omezených těžeb, které jsou nezbytné 

pro zdravý růst a obnovu lesních porostů.

Dřevo lze dovézt až k vám!
Po-Pá  7–15.30

Neštípané palivo
v délkách 1 m, 2 m, 4 m

hájovna Čimický háj

777 827 798

Štípané palivo

777 827 795

Mladoboleslavská 953, 
Praha 19

palivo@lesy-praha.cz palivo@lesy-praha.cz

UNIKÁTNÍ BIOMETRICKÉ 
MĚŘENÍ ZRAKU 
DNEey® scannerem

AKCE
30.5.2024 

MĚŘENÍ ZRAKU ZDARMA

SLEVA* -30 %
NA BIOMETRICKÉ 

ČOČKY

Martinická 987/3, 
Praha 9 - Kbely
Tel.: +420 604 657 488
www.optika-optometrie.cz

MĚŘENÍ ZRAKU ZDARMA

 -30 %

*Od 1. 6. do 30. 6. lze využít slevu na biometrické čočky -15 %.

UNIKÁTNÍ BIOMETRICKÉ 
MĚŘENÍ ZRAKU 
DNEey® scannerem

AKCE
30.5.2024 

MĚŘENÍ ZRAKU ZDARMA

SLEVA* -30 %
NA BIOMETRICKÉ 

ČOČKY

Martinická 987/3, 
Praha 9 - Kbely
Tel.: +420 604 657 488
www.optika-optometrie.cz

MĚŘENÍ ZRAKU ZDARMA

 -30 %

*Od 1. 6. do 30. 6. lze využít slevu na biometrické čočky -15 %.

Nová služba pro občany  
MČ Praha-Čakovice v sociální oblasti 

(od ledna 2024).

Bližší informace (pečovatelská služba, konzultace) 
poskytne vedoucí pečovatelské služby Martina Rafačová 
na telefonním čísle 777 734 176, 
e-mail: rafacova@diakonie-praha.cz.

Přednášky i konzultace 
jsou bezplatné.

Přednášky z oblasti sociálních služeb. 
Každé první pondělí v měsíci  
od 15.00 do 16.00 hodin  
v Schoellerově sále  
čakovického zámku.

Po skončení přednášky 
proběhnou s pracovníky 
Diakonie konzultace.

Konzultace (nejen)  
pro seniory.  
Každá další pondělí  
od 16.00 do 18.00 hodin  
v Klubu seniorů.
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Pořádá 
Městská část 

Praha – Čakovice

VSTUPENKY JE MOŽNÉ ZAKOUPIT:  
v podatelně úřadu Městské části Praha-Čakovice, 
Cukrovarská 52/24 nebo v místě koncertu 
těsně před jeho začátkem (nebude-li vyprodáno).  
CENA: 250 Kč / 200 Kč senioři, studenti, děti

25. 9. 2024
Povídání se

Zveme Vás srdečně na zábavný pořad:

od 19 hod. v Schoellerově sále Čakovického zámečku

A4_zari.indd   1A4_zari.indd   1 21.03.24   8:4321.03.24   8:43

V průběhu června proběhne vyhodnocení projektů a vítězné projekty budou 
prezentovány a oceněny v rámci tradičního Spolkového dne v zámeckém parku.

www.pocitamesvami.cz

Od 1. května do 31. května!
Vyberte projekt, který se vám 
líbí a halsujte pro něj.

Kde?

Hlasování 
o projektech!

Vy navrhujete změny, my na ně 
dáváme peníze a pak je zrealizujeme. 
To je Participativní rozpočet.

Měníme spolu městskou část,  
ve které žijete.

MČ Praha-Čakovice

5. ročník Participativního rozpočtu



TOURTOURTOURTOURTOUR
1. ČERVNA
10 – 18 H
OC LETŇANY

• BURZA KARET
• SOUTĚŽE

• DOPROVODNÝ PROGRAM

VSTUP 

ZDARMA



MČ Praha-Čakovice 
vás srdečně zve na

LÁSKA, NENÁVIST, 
PŘÁTELSTVÍ
MOŽNÁ TO ZNÁTE I VY.
12. června 2024 
17.00 hodin

IRENA OBERMANNOVÁ spisovatelka a scénáristka

DAN KOHOUT muzikant

HONZA PONOCNÝ skladatel, kytarista, hudební producent

Zahrada Místní knihovny v Třeboradicích
Schoellerova 11, Třeboradice
Vstup zdarma

Setkání a povídání o vztazích, 
Ireniných knihách a Danově nové desce.

A taky trochu čtení a zpívání.

Přijďte. Takovej doják v přímým přenosu jste nezažili.
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